
ХАСКОВО

� Празникът на Хасково е на 8
септември, Рождество на Пресве-
та Богородица. Денят е почитан
от 1837 г., когато в града е по-
строена първата църква на името
на Божията майка.
През 2003 г. на хълма Ямача е из-

дигната най-високата статуя в
света на Дева Мария с младенеца.
�Хасково е едно отнай-старите

селища у нас. Данни за население
на територията му има от V в.
предиХриста.Обитавало го етра-
кийското племе асти. От начало-

то на IX в. съществува като Мар-
са. През 1230 г. в околностите му е
написана една от най-славните
страници в историята ни - битка-
та на цар Иван Асен II при Клокот-
ница. По време на турското роб-
ство е сателит на Узунджово и

големия му керван сарай и селско-
стопански панаир.
� Старата часовникова кула от

началото на миналия век с височи-
на 23мотдялан узунджовски камък
бе възстановена в оригиналния си
вид през 2013 г.

Кметът на Хасково Георги Иванов:

Вървим напред
и се справяме
въпреки всичко

� Интервю на 2-а стр.

Добри Беливанов, областен управител
и кандидат за кмет на Хасково от ГЕРБ:

Трябва да отворим
община Хасково
към хората

� Интервю на 6-а стр.

Виж града за 48 часа

� На 8-а и 9-а стр.

90 на сто от
пътната и
уличната
мрежа в
Симеоновград
вече е нова

� На 8-а стр.

Димитровград е
икономически
локомотив
на Хасковска
област

� На 6-а стр.

Харманли се
утвърди като
атрактивно
място за
инвестиции

� На 7-а стр.

Ивайловград
е новата
туристическа
дестинация
на България

� На 10-а стр.

Минерални
бани е
най-бързо
развиващият
се курорт

� На 10-а стр.



ОБЩИНА ХАСКОВО НАСЕЛЕНИЕ
души е населението на
общината към 1 януари
2015 година. От тях 73
819 живеят в град
Хасково, а 17 121 - в
селата. 43 719 са мъжете,
47 221 - жените.90 940

Община Хасково включва 37
населени места на обща площ 25,56
квадратни километра в
Горнотракийската низина и склоновете
на Източните Родопи. Надморската
височина е 196 метра. На почти
еднаква географска ширина е с Рим,
Барселона и Чикаго.
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Кметът на Хасково Георги Иванов:

Вървим напред и се
справяме въпреки всичко

За 16 години успях да създам
един зелен град, чист и подреден

бе идеен, но минаваше
презмного частни парце-
ли, което щеше да създа-
де проблеми с отчужда-
ването.Сегапроменихме
трасето. Това е т. нар.
южна тангента: идвайки
от Минерални бани, да се
заобиколи градът и да се
излезе на кръговото дви-
жение на шосето за Кър-
джали, като се мине през
повече общински парце-
ли, за да се спестятсред-
ства от обезщетения-
та.
Тази инфраструктура

за около 30 млн. лева ще
бъде една от целите на
следващия мандат на об-
щината. Визията е през
следващия 4-годишен пе-
риод чрез подготвените
проекти да бъдат вложе-
ни 150 -160 милиона инве-
стиции. Общината фи-
нансово се справя добре,
завършихме шестте ме-
сечието на тази година
без никакви неразплате-
ни задължения. От взе-
тия преди години кредит
остана само еднатрета.
И това ни дава възмож-
ност да

правим много неща
със собствени

средства
- асфалтирането в мо-
мента, поддръжката,
благоустрояването на
част от парковата сре-
да, детскитеплощадки...
- Вашите поздрави
къмсъгражданитениза
утрешния празник на
града и празник за всич-
ки православни хри-
стияни-РождествоБо-
городично?
- От момента, в който

съм кмет, създадохме
традиция хората да ча-
кат 8 септември и дните
около него с атмосфера-
танапразници,изненади,
концерти, на разтовар-
ване.
Те се връщат от лет-

ните отпуски, ученици-
те от региона присти-
гат за новата учебна го-
дина и градът започва да
живее друг ритъм. Ри-
тъм на веселието и спо-
койствието.Идасенадя-
ваме, че този ритъм ще
продължи занапред. Ис-
кам и да кажа на хората,
които живеят в този
град “Предстоят избори.
Нека решат кого да избе-
рат и да преценят този,
който застава пред тях:
какво е направил, какво е
доказалиможелидамусе
вярва.Запосоката,вкоя-
то те разчитат да се
развива градътниидаим
гарантира жизнена сре-
да на достойнство, вяра
и удовлетворение.”

- Г-н Иванов, вие сте
най-дългогодишният
кмет на областен град в
Южна България: 16 годи-
ни. Трудно ли се управля-
ва Хасково?
- Да, аз съм един от

тримата в България, кои-
то от 1999 г. са кметове
на областни градове. Мис-
ля, че не само град като
Хасково се управлява
трудно. Трудността идва
от няколко посоки. Едно
от най-сложните неща е,
че манталитетът на бъл-
гарина трудно и бавно се
променя. Той все чака ня-
кой друг да му оправи не-
щата вместо него. А в
този пазарен строй всич-
ко е в ръцете на самия чо-
век. Ако има желание, той
ще върви напред. Ако има
възможности, ако има ква-
лификация и образование.
Другият тежък момент

е, че по принцип има раз-
деление на общините. Те-
зи, които са добрички и
подчинени на централна-
та власт независимо от
цвета є, и тези, които не
са.
- И Хасково очевидно е
от вторите?
- Юмрукът винаги се

стоварва върху тези, кои-
то не са. Аз например

съм независим
кмет, който
не е член на

политическа сила
А непрекъснато говорим
за по-големи права на
местната власт, но май
получаваме само повече
задължения. Въпреки
всичко се справяме.
Жалкото е, че наскоро

чух изказвания от един
младеж, който е депу-
татотдоста време. Той
заяви, че тъй като в об-
щина Хасково имало ко-
рупционна схема спрямо
инвеститорите, затова
тези инвеститори не ид-
валитук.Ав същотовре-
ме този младеж ръково-
дешеинституция, която
отговаряше за чужде-
странните инвестиции.
И те се насочваха от са-
мата агенция в посоки,
които удовлетворяват
самите властимащи, но
до Хасково не стигнаха!
Искам да кажа на всеки,

който критикува мест-
натавластвХасково: не-
ка излезе и да заяви: “Аз
ще критикувам, ще напа-
дам.” Но да обясни и какво
е направил самият той.
На великия президент на
САЩ Джон Кенеди са ду-

мите: “Преди да поискаш
нещо от държавата, от
властта, помисли какво
си дал ти на нея.” Ето,
това сега важи в пълна
сила за много политици,
които излизат, философ-
стват, но никой не дава
решение.
Ще ви дам пример: ре-

шихме да приключим про-
блема с ромските и со-
циалните етноси. Започ-
нахмедаимстроимжили-
ща. Тези жилища бяха
стигнали донякъде и ги
спряха местните вла-
стимащи представите-
ли на държавната власт.
Защото се притеснява-
ха, че с решаването на
проблема някои няма да
могат да ползват този
етнос за съответните
избори. Защото те вече
ще бъдат друга катего-
рия хора. Ще имат по-
крив, работа и ще могат
да мислят. Ето, това е
трагедията в Хасково.
Мога и да изброя имена

на депутати, не само от
сегашните, които праве-
ха всичко възможно Ха-
сково да не върви напред.
Тези инвестиции вие ги
спирахте, господа, там
“горе”, в София. Защото
властта беше във ваши
ръце. А завистта стана
част от ежедневието.
Етооттамдойдеидеята
да издигнем паметник на
завистта, единствени-
ят в света. За да ни на-
помня да не є ставаме
слуги. Като обърнат
образ на символа ни, мо-
нумента на Богородица с
младенеца на хълма “Яма-
ча”, която пази града ни
от бедствия.
- Говорите със само-
чувствие на успешен
управник. Но какво на-
правихте вие?
- Това, което съм успял

да променя, реално по-
гледнато, са няколко не-
ща. Успях да създам една
обстановка и среда,така
че когато някой хаско-
влия се върне, да се гор-
дее, че е оттози град за-
едно с тези, които живе-
яттук. Успях да направя
един зелен град, един
чистград.Или,кактоказ-
ватмногохора, коитоид-
ват отвън: един подре-
ден град. Успях да създам
някакъв ред, който не е
достатъчен,нокатораз-
витие е напредък. Мисля,
че до голяма степен ус-

пях да променя визията
на този град, което само
по себе си показва, четук
е работено в годините.
Нека не забравяме как из-
глеждаше градът през
1999 г. Но най-добрата
оценка следва да бъде да-
дена от гражданите: да-
ли това, което се случва,
ги удовлетворява. А ако
не: изборите са за това.
- Градът обаче има
тежки комуникационни
проблеми, разбира се,
свързани с географски-
те особености. На кар-
тата му има и едно
огромно бяло петно:
бившите казарми, кои-
то пустеят...
- Що се отнася до кому-

никациите, става дума
за една даденост на гра-
да. Все едно да питате
какво може да се направи
закомуникациитенаТър-
ново. И огромните градо-
ве сдобрикомуникациисе
претоварватвопределе-
ни часове. Опитахме се и
може би ние сме

градът с най-много
паркоместа

в централната градска
част, коеторешаваголя-
ма част от проблемите.
Увеличението на движе-
нието пък е гаранция, че
икономическиградътнее
зле: някои семейства
имат по повече от един
автомобил. Като цяло
товаебелегзаразвитие.
Що се отнася до казарми-

те: ние ги искаме вече от
10 години. Всеки дошълна
власт идва с обещание-
то, че ще ги даде. И тук
да припомня на определя-
щиясе катосиленчовекв
София да обясни, защо на
Хасково не е върнато ни-
що, при положение че във
всички областни градове
бяха предоставени всич-
ки възможни военни те-
рени?Не е ли време някои
властимащи да се запи-
тат защо тези имоти
тънат в разруха и доко-
га?
- Последната година и
половина е свързана с
реализацията на проек-
ти за над 40 милиона ле-
ва.
- Всички тези големи

проекти бяха с трудно-
сти при финансирането.
Сметището за 23 милио-
налеватрябвашедаста-
не, то бе първото у нас с
готови документи. На
два пъти обаче бе отла-
гано по политически при-
чини. Новият онкоцен-
тър пък обслужва Ха-
сковска и Кърджалийска
област, нямаше как да не
сеслучи.Проектътзаоб-
новяване на централна-
та градска част е много
красив, но бе свързан с го-
леми усилия, трябаше да
мине през иглени уши.
Имаше и европроект за

воден цикъл на 4 градски
квартала за 86 млн. лв.,
който беше спрян от
един вече бившдепутат.

Надявамесе,чепрезслед-
ващия програмен период
ще има възможност да го
реализираме.
Друг неприятен мо-

мент за общината е, че
никое от селата не можа
да попадне в програмата
за селските райони. Има-
ме много жизнени села с
училища, с детски гради-
ни. И във връзка с това
сме пуснали протест до
Европейската комисия,
до министър Томислав
Дончев и до министер-
ството на земеделието.
Трябва да се чуе гласът
на общината.
Но тук е и мястото да

сепохвалим, чепопрогра-
мата за интегрираните
планове имаме

спечелени проекти
за 27 млн. лв.

От следващата година
ще ремонтираме 9 дет-
ски градини, 3 училища и
ще се направят допълни-
телни преустройства по
кварталите. Очаква се
по програмата за транс-
гранично сътрудниче-
ство да спечелим проек-
та за стадион “Младост”
за 7 милиона лева, който
да стане прекрасна бъде-
ща база за учениците от
спортното училище.
- Имаше и проект за
околовръстенпът, кой-
то да облекчи трафика
в югозападната част.
-Тойвмоментасерабо-

ти. В началната си фаза
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ГРАДЪТ

67,66 млн. лева са усвоени в община Хасково по европейски проекти за
последните няколко години. Най-големите са по ОП "Околна среда" за Ре-
гионална система за управление на отпадъците, за изграждането на лъче-
терапевтичен комплекс към онкологичната болница и за реконструкцията
на централната градска част.
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Откриват ултрамодерното
регионално сметище днес
Депото ще реши

проблемите с
боклука на три
общини за 23 г.
Днес тържествено се

открива новото регионал-
но сметище на Хасково.
Общо 28 милиона лева
струва изграждането на
регионалната система за
управление на отпадъци-
те до с. Гарваново, като
почти 23 милиона са по
ОП “Околна среда 2009-
2013 г.”.

“Депото е
четвъртото
по големина

и технологично оборудва-
не след тези в мегаполи-
сите София, Бургас и Вар-
на. Въпреки забавянето по
тръжните процедури
строителството приклю-
чи успешно в договорени-
те срокове”, разказва
координаторът на проек-
та Калин Манолов.
Депото ще реши пробле-

Регионално сметище край село Гарваново

ма с боклука на Хасково в
следващите 23 години и
освен това ще обслужва и
съседните общини Дими-
тровград и Минерални ба-
ни.
Изцяло автоматизира-

ната локална станция за
отпадни води е най-модер-
ната в Източна Европа.
Връх в технологичното
оборудване е и австрий-
ският факел за изгаряне
на сметищен газ.
“През следващия програ-

мен период има перспек-
тива инсталацията да се
използва за производство-
то на енергия от прера-
ботката на биоотпадъци",

уточнява Манолов.
Битовата смет ще вли-

за през специално КПП с
кантар и

ще се сепарира
в 4 халета

От изходния продукт след
разделянето ще се произ-
вежда така нареченото
RDF гориво за пещи в те-
цове и циментови заводи.
“Инсталациите са вър-

зани освен това към на-
ционална система за мо-
ниторинг, като имаме и
локална метеостанция.
Двата нови трафопоста
имат и автономно дизело-

во захранване при спиране
на тока. Главната цел е
да се постигне висока
степен на опазването на
околната среда в съот-
ветствие с приетите
европейски стандарти”,
добави Манолов.
Между 30 и 40 ще бъдат

постоянните работни ме-
ста на обекта на площ
228 дка.
Вътрешната техничес-

ка инфраструктура се до-
пълва от административ-
на сграда, мивка за гуми-
те на камионите с кон-
тейнери, вътрешни пъти-
ща.

Обновеният център на Хасково

Обновиха центъра на
Хасково с 5 млн. лева

НИКОЛАЙ ГРУДЕВ

В края на миналата година приключи един от голе-
мите инфраструктурни проекти в община Хасково.
Изцяло бе подновена и благоустроена централната
част на града - от площада между общината и
областната администрация до централната пеше-
ходна улица “Сан Стефано” и паметника на Капитан
Петко войвода. Новите настилки са комбинация
между риолит, павета, плочи от ивайловградски ка-
мък и мрамор.
Ремонтът стана възможен с 4,89 млн. по ОП “Ре-

гионално развитие”. Новото градско пространство
залага на по-пейзажен стил, повече открити про-
странства, увеличаване на местата за отдих и
ефектно LED осветление вечер. Повече са цветар-
ниците, градинките и ниските храсти.
Успоредно с полагането на нови плочки бе сменана

изцяло подземната ВиК инфраструктура. Фонтанът
до читалище “Заря” придоби напълно различен вид,
реконструиран бе и шадраванът на площад “Свобо-
да”. Така бликащата вода стана акцент в ландшаф-
та на чаршията.

Фонтанът до читалище “Заря” СНИМКИ: АВТОРЪТ

За празника: Роден от
пъпеш сяда в каца

НИКОЛАЙ ГРУДЕВ

“Хасковски каунь”. Това е послед-
ната провокативна сатирична
пластика, която за празника на
града ще бъде монтирана на пло-
щад “Атлантически”. Каунь на мно-
го местен диалект означава пъ-
пеш, така навремето в казармата
бяха наричани хасковлиите.
Двуметровата статуя е израбо-

тена от месингова ламарина и те-
жи 180 кг. Тя представлява мъж в
народна носия, който изскача от
пъпеш и се насажда в каца. “Надя-
вам се тя да провокира чувството
за самоирония, да допадне на люби-
телите на шаржа и карикатура-

та”, каза авторът Господин Тенев-
Гуспата.
Всъщност първата подобна ста-

туетка е излята преди 15 г. с на-
чалото на вестник “Каунь”, който
се списва на хасковски диалект. Тя
се връчва ежегодно като награда
на “Ъкадемия Каунь”.
С новата творба се продължава

традицията в града да изникват
чудновати и провокативни фигури.
Такива са пластиката на Баба Яга
на елстълб до сградата на община-
та, паметникът на завистта на
площад “Свобода”, композицията с
човечетата, които дърпат въже на
новия мост на ул. “Кърджалийска”.

Скулпторът Господин Тенев-Гус-
пата до своя “Хасковски каунь”



БИЗНЕС са преките чуждестранни
инвестиции в област Хасково
за 2013 г. Бизнесът е
реализирал оборот от 3,470
милиарда лева за същия
период. 93 на сто от фирмите
са с персонал до 9 души. 6 на
сто е относителният дял на
предприемачествата с до 50
заети.74,285 млн. лв.
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Машиностроене, текстил
11 192 са предприятията в

областта, в които работят
почти 40 000 души

чеството са гръбнакът на
икономиката в областния
център. Само за месец
август тази година на
фирми за обурудване на
винарни, млеко- и месо-
преработвателни пред-
приятия са

издадени над
60 сертификата

за износ
на продукцията

им.Тласъкнаразвитието
на този бранш е даден
още в началото на 90-те
години на миналия век
след разпадането на
местната голяма струк-
тура на “Хранмаш”. Фир-
ми като ПИМ, “Донидо” и
“Родина” произвеждат
машиниосвен за вътреш-
нияпазаризацялаЮгоиз-
точна Европа и страни-
те от бившата ОНД.

Над 300 шивашки
фирми

продължават
да съществуват

вобщинитеХасковоиДи-
митровград, а броят на
заетите е над 10 000 ду-
ши. Търсенето на работ-
на ръка в този сектор е
голямо, постоянно и ста-
билно, отчитат от Бю-
рото по труда.
Заради липсата на ра-

ботна ръка предприема-
чествата откриват це-
хове в близките общини с
по-висок процент безра-
ботица.
Заплатите в бранша,

който допреди години съ-
ществуваше в голяма
част в сивия сектор, са
около 600 лева.
Успоредно с шиваче-

ството естествено се
развиватитърговиятаи
производството на пла-
товеиконсумативи.Сек-
торът започва растежа
си в края на 80-те години
на миналия век с разцве-

НИКОЛАЙ ГРУДЕВ

Хранително машино-
строене, текстилна и ши-
вашка промишленост,
преработване и търговия
и селско стопанство за
характерните са Ха-
сковска област отрасли
на бизнеса.
В областта през 2013 г.

е произведена продук-
ция за 2, 232 млрд. лв. по
данни на националната
статистика. 11 192 са
предприятията, в които
работят почти 40 000 ду-
ши персонал.
Спокойно може да се

твърди, че хранителното
машиностроене и шива-

ХасковскаобластевинарскияткрайнаБългарияс15-тесиголеми,средниибутикови
изби, а площите на лозовите масиви са се увеличили двойно. СНИМКИ: АВТОРЪТ

та на

най-голямото
открито тържище

у нас -
Димитровградския

неделен пазар
Впрочем той е може би
най-голямото предприя-
тие в областта като
брой заети, макар и само
през уикендите.
На сергиите с времето

родните артикули по-
степенно започнаха да
изтласкват турската
нискокачествена продук-
ция. Фирмите - произво-

дителки на текстил от
региона, освен това по-
лзват облекчения при на-
емането на търговски
площи. Няколко са голе-
мите шивашки предприе-
мачества в Хасково с над
100 души заети.
“Практикуваме т. нар.

логистично производ-
ство:

точен краен
продукт при

точното време
и точните клиент

и цена
в Западна Европа”, каз-

ва собственикът на ед-
но от най-мощните
предприятия “Делена”
Делян Делчев. Остана-
лият още от соца завод
“Мир” е специализиран в
производството на ри-
зи. Други фирми като
Flair, “Рай” и “Янев фе-
шън” разчитат на
спортни облекла и три-
котаж.
Селското стопан-

ство и животновъд-
ството също вървят в
добри темпове. Те да-
ват суровината за де-
сетките млеко- и месо-
преработвателни пред-
приятия в региона.



БИЗНЕС лева са вложенията в
научноизследователска и
развойна дейност в областта.
43 е броят на работещите в
иноваторството. 208 милиона
лева са инвестирани в
дълготрайни материални
активи.761 000
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и селско
стопанство
движат
икономиката
Кланицата “Мони мес” е

една от най-модерните в
Югоизточна България. Ди-
митровградскатаколбасар-
ница“Лотос”ееднаотводе-
щите в България.
“Млечна промишленост”

в Хасково е сред експортно
ориентиранитефирми.Лип-

сата на квалифицирана ра-
ботна ръка обаче е големи-
ят проблемнаиндустрията.
“Като цяло дребният биз-

нес в региона е много отго-
ворен към производството
си. От година-две наши
фирми-членкибележатдо-
бърнапредъквновипазари

като Арабския свят. Пре-
димство също така е, че
районът ни е благоприятен
за екопроизводство и все
повече предприемачи се
насочват именно към този
профил", отбелязва шефът
на Хасковската търговско-
промишлена палата Янчо
Янев.
Той изтъква и

големия напредък
в лозарството и

винарството
За последните години
лозовите насаждения са
скочили почти двойно
като площи, стари лозя
се рекултивират.
15 е вече броят на го-

лемите винзаводи, сред-

ни предприятия и бути-
кови изби. Добрите кли-
матични и почвени усло-
вия развиват сектора
основно в общините
Харманли, Любимец и
Ивайловград. По поре-
чиено на Марица тради-
ционно е бостанджий-
ството.
Развитиетона пътна-

та инфраструктура със
завършващата се маги-
страла “Тракия” и ско-
ростната жп линия бла-
гоприятства инвести-
торския интерес. В Ди-
митровград

мощен
международин

консорциум
започна проекта
за логистичен

терминал
и превоз на контейнери
по суша и железница.
Очакваната инвестиция
е за 100 млн. лева. Само
преди дни пък именно за-
ради добрата логистика
и близостта до Турция
холивудскиятпродуцент
Дейвид Варод презенти-
ра проекта си за големи

киностудия пак в Дими-
тровград. Няколко спе-
циализирани в спедиция-
та немалки фирми също
са намерили пазарни ни-
ши с превози за Западна
Европа и Турция. През по-
следните няколко години
“Арда тур” - Хасково, пък
сеизкачивнационалното
чело на пътническите
превози.
Областта не е изклю-

чение от националната
структура на бизнеса.
93% от дружествата са
микрофирми с персонал
до 9 души.

Преработвателната промишленост в региона заема
най-големия относителен дял във формирането на брут-
ния вътрешен продукт.
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Добри Беливанов, областен управител и кандидат-кмет на Хасково от ГЕРБ:

Трябва да отворим община
Хасково към хората

Местните политици да не създават
привилегии за малък кръг

града си и за граждани-
тему ?Какво бих могъл
занапред?
- Като областен упра-

вител

запазих уважение и
отворена врата към
всички кметове

и общини независимо от
тяхното отношение с
централната власт. Ва-
жен принцип за мен е да
намаляваме напрежение-
то, където го има, да ре-
шаваме конфликтите,
когато можем.
Убеден съм, че ако по-

гледнат назад, редица
кметове в Хасковска
област ще са благодарни
на областната управа за
този подход. Искам да го
пренесаивобщинаХаско-
во. Трябва бързо да отво-
рим общината към хора-
та, бързо да спечелим
европроекти и да опра-
вим инфраструктурата
на кварталите, да помог-
нем колкотоможемна ха-
сковските фирми да на-
мерятпазари и да отвор-
ят работни места. Ще
търсим инвеститори,
които да развият секто-
ри, които са в застой или

не са развити. Обсъжда-
ме с екипа ми възможно-
стизапривличаненатех-
нологични фирми. Това
ще създаде добре плате-
ни работниместа замла-
дите хора.
-Ималистемноголич-

ни драми през живота
си. Честно казано, лич-
но съм се питал как на-
мирате сили да продъл-
жавате да се борите?
- Извинете, но това е

личенвъпрос.Всичкихора
имат проблеми, несгоди,
трудности. Аз съм обла-
стен управител и в мо-
мента кандидат за кмет
и смятам, че не е необхо-
димо да занимавам съ-
гражданите със сeбе си.
На работното си мя-

сто съм осигурил спокой-
на работна среда за коле-
гите и за хората, които
посещават областната
администрация. Имам
енергия, оптимист съм и
съм в такава възраст, в
която ме интересува да
върша работа на хората
и да решаваме проблеми-
те. Хората в Хасково
иматнужда отподкрепа,
от уважение и това е
важно за мен.

во, има доста неща, които
не одобрявам в стила на
работа на общината. Би
трябвало да има повече
прозрачностприподготов-
ка и вземане на решения,

да се работи по
план за развитие, а

не на парче
Да не бъдат изоставени
купища инфраструктур-
ни проблеми в квартали-
те.Даимаравнопоставе-
ност в отношението към
всички фирми и работо-
датели.
Има много други неща

за оправяне. Аз обаче
търся баланса в отноше-
нията между областна-
та управа и общините,
критикувам, когато
трябва, но се отнасям с
уважение към местната
власт.
- Вие сте майстор на

спортапошахмат.Впо-
литикатаобачеиграта
е по-груба.
- Шахматът сигурно е

повлиял на вижданията
ми. В процеса на играта
много често се налага в

ограничено време да се
взематрешения.Изисква
се здрава психика. Тази
игра възпитава уваже-
ние към опонента и към
всички. Знам, че всеки за-
служава уважение и до-
стойнството на хората
трябва да бъде зачита-
но. Няма място за грубо-
сти.
Вярвам в принципа на

равнопоставеност - кме-
тове, съветници,
областни управители -
трябва да се отнасяме
към всички с еднакво ува-
жение, да има равнопо-
ставеност. Най-голяма-
та грешка на местните
политици е да създават
привилегии за малък кръг
хора. Българските общи-
ни и Хасково в частност
имат нужда от повече
инвестиции и добри ра-
ботни места за хората.
Това става само като да-
ваш подкрепа за фирми-
те при равни условия.
- В следващите дни и

месеци ще има време за
дебат. Темата е ясна:
какво направих аз за

НИКОЛАЙ ГРУДЕВ

- Г-н областен управи-
тел, вашата институция
като че ли е ненужен
крайник на държавата.
Реалните проблеми на
хората се решават на
други места...
- Това е много странен

въпрос. Областният упра-
вител е представител на
правителството в съответ-
ната област. Неговата ра-
бота приближава прави-

телството до хората.
Областният управител
има редица законови пра-
вомощия и защитава инте-
реса на хората, когато той
е нарушен.
- От погледа на дър-

жавника в областта как-
во ви дразни, смущава
или е неприемливо в
местните самоуправле-
нияпоместавХасковска
област?
- АкомепитатезаХаско-

НИКОЛАЙ ГРУДЕВ

“Смело може да се
твърди, че Димитровград
дърпа напред икономика-
та на Хасковска област.
За последните 4 г. общи-
ната е усвоила почти 40
млн. лева от европейски
фондове и програми. В ход
са инвестиционни намере-
ния по големи инду-
стриални проекти. Очак-
ва се чужди предприемачи
да налеят над 130 милио-
на лева в местната ико-
номика”, обобщава кме-
тът на града Иво Димов.
От създаването си

преди 68 г. през последни-
те две бяха завършени
най-мащабните проекти в
историята на най-младия
ни град. Най-големият от
тях бе успешно приключи-
лият Воден цикъл на
стойност 13 млн.лв. по
ОП “Околна среда 2007-
2013”, който решава един
от основните за града
въпроси. Цялостната под-
мяна на ВиК мрежата за-
сяга проблем, който стои
повече от 50 г., и е решен
за още толкова занапред.

Изградени са
близо 5 км

канализационна
мрежа и 2,5 км
водопроводна

мрежа. Практически това
е една невидима инфра-
структура, от която се
ползват няколкостотин
хиляди души. С проекта
се постига максимално
натоварване на пречи-
ствателна станция за
отпадни води, което оказ-
ва ефект върху екологич-
ното състояние на града
и река Марица.
Друг проект с подобен

замах е изграденият жп
надлез за близо 8 млн. ле-
ва. Новият пътен възел с
прилежащо кръгово е мо-
дерно съоръжение, което
свързва двете части на

Димитровград стана
икономическият

локомотив
на Хасковска област

Общината е усвоила 40 млн. лева
по европрограми, в ход са индустриални

проекти за над 130 млн. лева
града. Оттам влиза ос-
новният поток от гости
на Димитровградския па-
зар, най-голямото откри-
то тържище у нас. При-
добивката се допълва от
два нови пешеходни над-
леза с асансьори, които
улесняват преминаването
на пешеходците. В цен-
търа на новоизграденото
кръгово е запазена ембле-
матична за града сграда -
Водната кула.
Това лято бе решен и

дългогодишният проблем
с питейната вода на град

Меричлери. Средствата
от 3 млн. лева бяха от-
пуснати от Междуведом-
ствената комисия по бед-
ствия и авари.
Община Димитровград

е една от 39-те общини,
които подписаха споразу-
мение за новия програмен
период по Оперативна
програма “Региони в ра-
стеж"” Общината ще ус-
вои близо 18 млн. лева за
реализиране на проекти
за възстановяване, обла-
городяване и развитие на
градската среда.

“Димитровград има три
квартала с предимно па-
нелни жилища. Общината
е сред първите, които
подписаха договори по На-
ционалната програма за
енергийна ефективност
на многофамилни жилищ-
ни сгради. В момента те-
че процедура за избор на
изпълнители, а скоро се
очаква да бъде саниран и
първият панелен блок”,
отчита още кметът Иво
Димов.
“Тясното сътрудниче-

ството с Българската
агенция за инвестиции
дава своите очаквани ре-
зултати. Разбира се,
ефективността на рабо-
тата на екипа ни се улес-
нява и от реализиращите
се големи инфраструк-
турни проекти на тери-
торията на общината -
магистрала “Марица” и
влака стрела”, допълва
градоначалникът.
Две международни ком-

пании проявяват засилен
интерес към града като
място, където да локали-
зират своя бизнес. Меж-
дународното мултинацио-
нално обединение на фир-
мите ATS, N+1 Daruma,
InterTek, SASS Alpha &
Hupac съставляват кон-
сорциума, който отчет-
ливо заяви, че Димитров-

Кметът Иво Димов

град е неговият избор за
изграждане на логистичен
център в България.

Капацитетът на
терминала ще
бъде от 200 до
300 контейнера

на ден,
което ще отприщи иконо-
миката не само в града, а
и за целия регион. Между-
народните инвеститори
местят своя бизнес от
Украйна в България, като
важното геостратегиче-
ско положение на Дими-
тровград е от особен ин-
терес за тях. Очаквана-
та инвестиции е за близо
100 млн. лв. и се очертава
тя да е най-голямата за
страната за последните
няколко години.
Плюсовете на Дими-

тровград са отчетени и

от друга фирма гигант в
производството на части
за автомобилната про-
мишленост. Благоприят-
ната бизнес среда и адек-
ватно административно
обслужване натежават в
полза на града.
“С активната си пози-

ция по отношение привли-
чането на един от се-
риозните чуждестранни
инвеститори в България
кметът Иво Димов рабо-
ти усилено да насочи
крупно бизнес капитало-
вложение към територия-
та на община Димитров-
град”, оценя директорът
на Българската агенция
за инвестиции Стамен
Янев. Очевидно е, че уси-
лията на кмета Димов са
сериозна заявка за
партньорство и община
Димитровград се ползва с
доверието на големия
бизнес.

Новото кръгово движение около символа на града -
водната кула. СНИМКИ: АВТОРЪТ



МАЩАБИ
1138 километра е дължината на магистрала “Марица”, републиканска-

та и общинскиата пътна мрежа в Хасковска област. По-голямата част от
трасето на влака стрела Пловдив - Свиленград ще минава през област-
та. Това я нарежда като една от най-добре развитите в инфраструктурно
и транспортно отношение в България. Три са граничните пункта със съ-
седните Турция и Гърция. Две от най-големите български реки - Марица
и Арда, пресичат региона.
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Граничният пункт Капитан Андреево е вратата от Изтока към Европа.
СНИМКИ: АВТОРЪТ

Хасковска област
- вратата от
Изтока към Европа
До края на годината високоскоростното жп трасе
Пловдив - Свиленград ще пресича 5 от общините
на влака стрела маршрут
на магистрала “Марица” ще
нарасне до 94 километра
на територията на
областта.
С площ от 5543 кв. км

областта заема 5-о място
по територия в България.
Населението е 237 664 ду-
ши към 31 декември 2014 г.,
които живеят в 11 общи-
ни. На всеки квадратен ки-
лометър се ширят 44 ду-
ши.
Хасково е най-голямата

по население община, след-
ва я Димитровград. В дъно-
то е родопската Маджаро-
во с едва 2027 жители. По
площ най-голяма терито-

рия заема Ивайловград -
813 кв. км.Тя е и рекордьор
по брой на населените ме-
ста - 50, макар и в тях да
влизат обезлюдени села.
Жителите са се стопили

с над 10 000 души за 6 го-
дини, сочат данните на на-
ционалната статистика.
141 81 души в областта са
в трудоспособна възраст.
60 703 са пенсионерите, а
децата, малолетните и не-
пълнолетните са 35 090.
14,3 % е безработица-

та, но бележи тенденция
към снижение. 6581 лева е
средната годишна запла-
та, а ръстът є за послед-
ните 5 години е над 1000

лева. Вишистите заемат
20,3% от трудовия пазар,
56,8% от заетите са със
средно образование.
Етническият състав е

пъстър. Българите съста-
вляват почти 80 на сто
от гражданите на
областта. Турците са
12,5%. Цигани, арменци,
евреи допълват малцин-
ствените групи. В Ивай-
ловградско има дори етни-
чески албанци. Там има и
диаспора на католици, а
изповядването на рели-
гиите е пропорционално
на съответните етноси -
3/4 са източноправославни
християни.

НИКОЛАЙ МИЛУШЕВ

Xасковска област е
най-голямата по-
рта на България.

Тя е единствената, която
граничи с Турция и Гърция.
Пунктът с югоизточна-

та ни съседка Капитан Ан-
дреево е най-големият су-
хоземен на Балканите и на
практика синорът между
Европа и Изтока. Още две
са КПП-тата с Гърция. Въ-
трешни граници между
двете страни от ЕС са Ка-
питан Петко войвода - Ор-
менион при Свиленград и

Славеево - Кипринос при
Ивайловград.
Река номер1 на Балкани-

те - Марица, пресича 5 от
общините в областта. Ар-
да тече през Стамболово,
Маджарово и Ивайловград,
на чиято територия е най-
дългият едноименен язовир
в България: 30 километра.
Източните Родопи заемат
част от също 5 общини,
Свиленград и Тополовград
са на територии от Сакар
планина, а в крайния изток
на областта е Странджа.
Хасковска област е пред-

ставителна за България по
пътна и транспортна ин-
фраструктура. На тери-
торията на община Дими-
тровград се пресичат
европейските коридори но-
мер 4, 8 и 9. Жп гара Дими-
тровград е и един от най-
големите жп възли у нас.
Там се свързват линиите
Русе - Момчилград и София
- Истанбул. До края на го-
дината високоскоростното
жп трасе Пловдив - Сви-
ленград ще пресича 5 от
общините в областта.
Също скоро успоредният

Кметът на Харманли Михаил Лисков:

Общината се утвърждава
като атрактивно място

за инвестиции
- Г-н Лисков, напоследък, ко-

гато се изрече Харманли, де-
батът като че ли непременно
трябва да е за най-големия
бежански лагер у нас. Всъщ-
ност кой е истинският де-
бат?
- Истинският дебат, особено

ако говорим за последния ман-
дат, е, че местната власт ра-
ботеше при три редовни и две
служебни правителства. При
непрекъснато променящо се за-
конодателство, силно центра-
лизирано финансиране, спиращи
и рестартиращи се европрогра-
ми, бедствията, които минаха
не само през община Харманли,
но и през цяла България. И, раз-
бира се, и бежанците, които ни
заляха съвсем неподготвени:
както общината, така и държа-

Успяхме да възстановим традиционни
и емблематични производства

вата.
- Имате обаче вече новата

магистрала “Марица”, скоро и
влакът стрела ще минава
през града, а това са предпо-
ставки за развитие.
- Да, община Харманли все по-

вече се утвърждава освен като
чисто географски център на
областта, така и като едно от
най-атрактивните места за
инвестиции. Успяхме през този
мандат с наша помощ да въз-
становим традиционни и ембле-
матични производства като
Завода за строителна керами-
ка. Възстанови се текстилна-

та и шивашка промишленост,
което не бе никак малко като
работни места. Преди по-малко
от месец пък дойде чужд инве-
ститор, който иска да строи
фабрика за обработка на памук.
Няма кой да оспори, че сме ако
не първи, то в челото в лозаро-
винарството. От 25 август за-
почна дейност най-новата ви-
нарна в общината. “Телиш” пре-
хвърлиха цялото си производ-
ство от Плевен тука. Старти-
ра изграждането на нова база
на “Тера Тангра”.
- Проблемите, които са ре-

шени, и тези, които оста-
ват?
- Новият общ устройствен

план ще даде по-ясна визия за
развитието на общината след
скорошното му приемане. Мно-
го добре сме развити в со-
циалната сфера като проекти
и услуги: социален патронаж
за 350 души, дом за стари хо-
ра, център за обществена
подкрепа, център за настаня-
ване от семеен тип на деца и
младежи с увреждания, социал-
ни асистенти. Направихме
всичко възможно и

запазихме общинската
болница,

която е необходима и ще става
все по-важна. Още повече че
тя обслужва и близо 2000 души
в бежанския център.
Общината е водеща в сфера-

та на екологията и опазването
на околната среда и малко об-
щини в България могат да се

похвалят с напредък като на-
шия. Имаме изградено регио-
нално депо, което действа по-
вече от 10 г. Построихме завод
за сепариране на отпадъци,
който реално функционира и
реализира приходи. Създадохме
предприятие “Екоресурс”, кое-
то пое дейността и реализира
вече стоков продукт от боклу-
ка. Залагаме трети етап за
преработка на биомасата от
общинската горска компания.
Отоплението на администра-
цията вече е на чипс и пелети,
които сами си произвеждаме, и
това снижи разходите 3 пъти.
- Започва новият програ-

мен период. Какви ще бъдат
приоритетите?
- При изтеклия период бяхме

при програмата за регионално
развитие, която подпомагаше
града, но бе спирачка за села-
та. Така преценихме, че за но-
вия програмен период за общи-
ната е по-добре да кандидат-
ства за финансиране по програ-
мата за развитие на селските
райони. Предвидили сме ренови-
ране на инфраструктурата на
селата: нови улици, обновяване
на паркове, детски и спортни

площадки. Друг акцент ще бъде

водоснабдяването
в селата

Поляново, Остър камък, Изворо-
во, Черепово, Браница, втория
етап в Бисер. За града това
ще бъде благоустрояването на
централната градска част.
Продължаваме с изграждане-

то на детски площадки във
всички градски квартали, на
строителството на нова
спортна зала със закрита ле-
коатлетическа писта. Проек-
тът е за 800 000 лева. Ще бъде
възродена емблемата на Хар-
манли - комплексът “Изворът
на Белоногата”. Реновирахме
90% общинската почивна база
в Добринище, където освен до-
сегашния ще направим още
един детски басейн с минерална
вода. Други популярни зони за
отдих във и около града също
ще бъдат обновени. Крайната
ни цел е да разработим соб-
ствен туристически продукт,
който да бъде свързан с вине-
ния туризъм, крепостта Ка-
стра Рубра и Извора на Белоно-
гата.Сградата на новия културен център в Харманли



ТУРИЗЪМ
нощувки на гости са реализирани в 40 места за настаня-
ване в областта през 2013 година. Всяка изминала година
обаче те нарастват прогресивно. Най-много гости на човек
от населението има в Ивайловград и Минерални бани. На
снимката - туристическият информационен център в Ха-
сково102 036
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ВКирковотоучилищесепомещавамузеятнапроф.д-р
Асен Златаров.

В Хасково е най-високата
в света статуя на

Дева Мария с младенеца

старите градски песни.
Прояватаепосветенана
големия ни изпълнител
Аспарух Лешников. Тази
година в градинката до
бизнесцентъра бе от-
крит негов паметник.
В една от най-красиви-

те сгради у нас - на Дра-
матичния театър
“Иван Димов”, всяка го-
дина в началото на юни

гостуват
най-добрите
български

драматични трупи
Обиколката на тури-

стическите и историче-
ски забележителности в
областния център може
да започне с посещение
на монумента на най-ви-
соката в света статуя
наПресветаДеваМария
с младенеца, която от
2003г.есимволнаграда.
Вписаната в Книгата на
рекордите “Гинес” ста-
туя е изработен от по-
лимербетон и тежи 120
тона.
Общата височина на

монументае32,8метра,
а в основата му има па-
раклис.

ВначалотонаюнивДраматичентеатър“ИванДимов”се
провеждат театралнипразници.Вдясно -църкватавУзун-
джово е сред 100-те национални туристически обекта.

Гостите на Хасково и
региона имат богати
възможности за истори-
чески, архитектурен или
здравен туризъм. Освен
това градътесмного бо-
гата целогодишна кул-
турна програма.Общо13
сапроявитеснационално
имеждународноучастие.
Струва си да се избро-

ят единствените у нас
литературни дни за де-
бютни поезия, проза и
критика “Южна про-
лет”, които се провеж-
дат всяка година в края
на април от1973 г. насам.
Почти няма наш изве-
стен автор, чиито първи
стъпкиданесасвързанис
този форум.
Проява с национално

значение, която също е
място за ранна изява на
таланти от страната и
чужбина, емузикалният
конкурс “Недялка Си-
меонова”наиметонаро-
дената тук легендарна
българска цигуларка. От
1971 г. през октомври на
сцените концертират
най-добритениоркестри
и млади изпълнители.
Неповторим като ат-

мосфераи колоритееже-
годният събор на народ-
ното творчество
“Китна Тракия пее и
танцува”. Той събира са-
модейци от цяла Южна
България и тази година
отпразнува 50-годишен
юбилей.
По-млад като тради-

ция, но също носещ уни-
кална емоция е организи-
раниятотчиталище“За-
ря” единствен у нас Бели
денс танцов фестивал.
С всяка година на сцена-
та за източни танци се
изявяват все повече го-
сти от чужбина.
“С песните на Ари” пък

гостът може да се пото-
пи в очарованието на Възстановената часовникова кула в центъра на Хасково

Виж градаВиж градаВиж градаВиж градаВиж градаВиж градаВиж градаВиж градаВиж градаВиж града

90 на сто от общинската
пътна мрежа в

Симеоновград е нова
НИКОЛАЙ ГРУДЕВ

“За първи път от съществуването
си община Симеоновград има подписани
и реализирани договори за реконструк-
ция и ремонт на инфраструктура, кои-
то надвишават 3 пъти средствата,
получавани от държавата за община-
та. Изцяло са обновени 90 на сто от
пътищата, собственост на общината,
ремонтирани са или предстои да бъде
приключен ремонтът на 21 улици в гра-
да и селата. Обновени са над 22 км
тротоари, подменена е със средства на
общината над 15 км ВиК инфраструк-
тура.” Това съобщи кметът на Симео-
новград Пейчо Стайков в своеобразен
отчет на мандата.
Над 10 млн.лв. са усвоени само за ре-

конструкция на улици, асфалтиране и
тротоари в самия Симеоновград. И в
момента текат усилени ремонти, цен-
тралната част е строителна площад-
ка, а градът придобива нов облик.
Кошмарът на един от най-лошите пъ-

тища в България - за Гълъбово, вече е
забравен след усилията на ръковод-
ството на общината и предприетия
цялостен ремонт на шосето. Комфорт-
ни и безпроблемни вече са и основните
пътни артерии към Харманли и Гълъбо-
во. Следващата година ще започне ре-
монтът и на пътя Симеоновград - Ди-
митровград.
МРРБ е в процедура на проектиране

на пречиствателна станция за питей-
ната вода - проблем, изключително бо-
лезнен за жителите на Симеоновград и
ненамиращ решение повече от 30 годи-
ни.
Един от символите на града - желез-

ният мост над река Марица, в момента
изцяло се обновява. За съоръжението
правителството отпусна 2,4 млн. лв.
“Искрени благодарности за съпричаст-
ността на държавата в лицето на пре-
миера и увереност, че подкрепата към
моите съграждани ще продължи”, казва
Пейчо Стайков.
Благоприятна среда за привличане на

Кметът на Симеоновград Пейчо Стайков

инвестиции са вече пуснатите 2 лота
от близката магистрала “Марица” и
строящата се високоскоростна жп ли-
ния Пловдив - Свиленград. МО пък пре-
хвърли безвъзмездно на Симеоновград
имоти, които също могат да станат
атрактивни за бъдещо предприемаче-
ство.
Безспорен е напредъкът в така важ-

ната за жителите социална сфера. В
края на 2013 г. старата сграда в цен-
търа на града стана приветлив дом за
хора с увреждания. Домашният социа-
лен патронаж разширява своята дей-
ност в града и селата.
Спортът също се радва на подкрепа-

та на общинското ръководство. Мина-
лата година тържествено бе отбеля-
зана 90-годишнината от началото на
организирания спорт. Силната тради-
ция и инкубаторът на високо спортно
майсторство и в момента достойно се
защитават от шестте клуба, които
общината финансира 100% от поетия
ангажимент.



ФЕСТИВАЛИ

13 са културните прояви с национално и международно участие в годиш-
ния календар на община Хасково, читалище “Заря” и Младежкия център.
На снимката - участници във фестивала на народното творчество “Китна
Тракия пее и тацува”, който има вече 50-годишна история.
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Символът не е случаен
- Божията майка е покро-
вителка на града. В хиля-
долетната му история
Рождество Богородично
се почита като най-го-
лям празник, а 8 септем-
ври е и ден наХасково. На
няколко десетки метри
от нея е камбанарията,
също с височина 30 ме-
тра. Тя е отворена за по-
сетители, а от най-гор-
ната є площадка градът
се вижда като на длан.
Непременно трябва да

се видят Александров-
ската гробница и музе-
ят на тракийското из-
куство. Комплексът на
некропола и изложение-
то е на 15 км североиз-
точно по пътя към Си-
меоновград.Откритият
от покойния археолог
Георги Китов некропол
датира от IV в. преди
Христа и е един от най-
ярките паметници на
тракийската култура с
уникалните стенописи.
До него музеятнатра-

кийското изкуство бе
построен с дарение от
над 3 милиона долара от
японското правител-
ство, а

лентата тогава
преряза японският
принц Акишино

Сред най-ярките експо-
нати безспорно са 98-те
златни апликации, дати-
ращи отпреди 6500 г. и
най-старите в света за-
едносъс златотоотВар-
ненската гробница и
огърлицата от Хотница.
Комплексът е част от
100-те национални тури-
стически обекта.
По пътя към комплекса

в село Узунджово на 8 км
от Хасково се намира
храмът “Успение Бого-
родично”, най-голямата
селска църква у нас. Тя по
удивителен начин съче-
тава елементи от хри-
стиянството и исляма.
Построена като хри-
стиянски храм, а след
1593 г. е превърната в
джамия. През 2007 г.
църквата е възстанове-
на. Иконостасът е сред
тритенай-внушителнив
страната и

единственият в
света с надписи
на глаголица

Узунджовската църква
пази една от чудотвор-

ните икони на Богороди-
ца.
Възстановената ча-

совникова кула се нами-
ра в идеалния център на
Хасково.Тяевисока23ми
е изградена от дялан
узунджовски камък. На
върха є има

три циферблата и
механизъм с GPS

сверяване,
а камбанен звън отмерва
изминалите часове. Любо-
питенфакт е, че механиз-
мътнакулатаеотлеярна-
та Whitechapel, произвела
камбанатанаБигБен,кам-
баната на свободата във
Филаделфия, камбаните
наолимпиадатавЛондони
камбаните за юбилея на
кралица Елизабет II. Леяр-
натаWhitechapelевписана
ив“РекордитенаГинес”ка-
то най-старата във Вели-
кобритания.
Заслужавасивразходка-

та да бъдат включени ня-
колкото възрожденски къ-
щи в западната част на
Хасково. В една от тях,
Кирковото училище, е
приютена постоянна ек-
спозиция на родения в Ха-
сково световноизвестен
ученпроф. д-рАсенЗлата-
ров.
На 18 км западно от Ха-

сково е курортът Мине-
рални бани. Съставът на
водата от изворите му е
абсолютно идентичен с
тозивКарловивариицери
болести на опорно-двига-
телния апарат, перифер-
ната нервна система, ги-
некологичнипроблемиихи-
пертония.
Атрактивно място за

посещениевблизостдоад-
министративния център
на областта е Светили-
щето на нимфите и
Афродита край дими-
тровградското село
Каснаково. То е на 11 км
от Хасково. Единствени-
ятунаснимфетиумнаско-
ро бе обновен с почти 1
млн.левапопроект,заедно
с това бяха извършени и

допълнителни археологи-
чески разкопки.
Тракийското светилище

е обявено за паметник на
културата с национално
значение.

Изворът на нимфите и Афродита край село Каснаково,
където се извършват народните ритуали по Лазаровден.

Монументът наСветаБогородицасмладенецаикамба-
нарията на хълма Ямача. Вляво - музеят на тракийското
изкуствовИзточнитеРодописточнотокопиенаАлексан-
дровската гробница. СНИМКИ: АВТОРЪТ

за 48 часаза 48 часаза 48 часаза 48 часаза 48 часаза 48 часаза 48 часаза 48 часаза 48 часаза 48 часа
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Кметът Диана Овчарова:

Ивайловград е новата
туристическа дестинация

Вила “Армира” е гордостта на
мандата ни, мечтата на поколения

беше да я видим в завършен вид на България
ме нито един подписан
договор по такива проек-
ти.

-Избралистесимного
хубав български праз-
ник за ден на града - Три-
фон Зарезан.
- Няма нищо случайно.

Тук всяко семейство от-
глежда грозде и прави ви-
на за собствена консума-
ция, които достойно се
конкурират със скъпите
марки вина. Ако решите
да посетите района, не
пропускайте дегуста-
цията на еликсирите ни.
Лозарството и винар-

ството създават част
от облика на района. Ка-
риеритезадобивнагнай-
сов камък са друг отра-
съл.НямаградвБългария,
в който да липсва от
ивайловградския камък.
Концесионните такси,
които се плащат, са на-
раснали три пъти повече
запоследнитечетириго-
дини.
Приносътдавървимна-

преденавсички, коитосе
занимават със земеде-
лие, обновяват къщите
си и ги превръщат в де-
стинация за селскитури-
зъм. Всички ние смеИвай-
ловград! Заедно сме в до-
бри и лоши моменти, но и
винаги намираме сили да
продължавамедаподреж-

дамесвоетородномясто
с много любов, за да ста-
не то по-добро място за
живеене.

- Да се върнем на геог-
рафското положение:
обикновено малките и
отдалечените региони
не са приоритет на цен-
тралната власт.
- Точно обратното. Ис-

камдаизползвамвъзмож-
ността да изкажа свое-
то задоволство и благо-
дарност към всички ин-
ституции на областно и
национално ниво за тях-
ната съпричастност и
разбиране по въпроси и
казуси, с който сме се
сблъсквали. Това, че
Ивайловград е в списъка
на градовете от 4-о ниво
от Националната поли-
центрична система, е
ясен знак, че

не е забравено
място от
централната

власт
Отчитаме пълна готов-
ност за новия програмен
период. И днес уверено
заявявам, че вървим към
по-добри дни. Волята и
подкрепата на държава-
та и на хората от моята
община ме правят смела
и уверена в успеха.

екипа ми - перла в корона-
та на Ивайловград. Чув-
ствам се великолепно, ко-
гато отида на това място.
Не само моята мечта, но и
мечтата на поколения
ивайловградчани беше да
явидимвзавършенвид.От
Първата награда на МРРБ
за “най-атрактивен тури-
стически обект за 2014 г.”,
през Специалната награ-
да от “Чудесата на Бълга-
рия”, до заслуженото
признание на проф. Иван
Маразов за “най-знакови-
ят и най-успешният” в
опазването на културното

наследство по нашите зе-
ми обект от национално и
световно значение.
Всичкотоваепризнание

и повод за гордост, което
нидаванесамоувереност,
но и стимул да продължа-
ваме да работим. И резул-
татите са видими: в пъти
увеличенпотокот туристи.

Хотелитеикъщите
за гости в града и
селата са пълни

- Но знаем, че едно от
условията за повече
туристи са добрата
пътна инфраструкту-
ра и комуникациите.
- Да, затова и завър-

шихме най-големия ин-
фраструктурен проект
на стойност 4,5 милиона
лева за изцяло ново ас-
фалтиранена16кмпъти-
ща. Асфалтирахме не са-
мо улици в града, но и в
селата, изградихме нови
тротоари и бордюри.
Променената визия на

общинатаерезултатот
успешно

реализирани
проекти за

над 19 млн. лева,
финансиранипопрограми
на Европейския съюз. За
сравнениепри започване-
то на моя мандат нямах-

НИКОЛАЙ МИЛУШЕВ

- Ивайловград е уника-
лен град. За да се стигне
по-бързо до него, се ми-
нава през Гърция.
- Всеки в Ивайловград -

аз, моите съграждани, на-
шитеродители, знаемкол-
ко страшно е да си бил
ограден от граници. Да си
живял край теленимрежи.
Днес можеш да избираш
най-добрия си път, да
имаш голямата ценност на
алтернативата, на въз-
можността за избор. Да!
Ивайловград е уникален
град! Отстоял е на пре-

вратностите на времето и
разделението,на граница-
та между две държави,
Гърция и Турция. Днес с
гордост можем да кажем:
Ивайловград е новата ту-
ристическа дестинация на
България!
- Наистина имате запа-

зеномястонатуристиче-
ската карта на България
особено с уникалната
римска вила “Армира”.
- И няма как да не бъде

така. Тя е емблема и знак.
Вила “Армира” е гордостта
на мандата ни. Най-голя-
мото постижение за мен и

Възстановената вила “Армира”

Кметът на община Минерални бани Мюмюн Искендер: 2,5 млн. лева. Изцяло са обнове-
ни трите парка за почти 2 млн.
лева.
“Успяхме да договорим с НОИ

реновирането на база “Божур”,
която не бе пипана 35 г. Пред-
стои тя да бъде пусната до
края на октомври т.г., а центъ-
рът за балнеолечение ще осигу-
ри 50 нови работни места”,
разказва още Искендер.
Грижата за общинската ин-

фраструктура включи обновя-
ване на близо 30 км пътни учас-
тъци за 6 млн. лева. Това са
Минерални бани - Сусам, Спа-
хиево - Долно Сираково, пътят
за Татарево от разклона на
главния път, участъкът от с.
Винево до пътя за Асеновград,
шосето между Горно и Долно
Брястово, свързващият село
Колец път. Отделно 2,5 млн. лв.
се инвестират в улици и тро-
тоари в Караманци и Сърница.
След голямото наводнение в
края на април м.г. е проектиран
и изграден мост за с. Винево на
стойност 1,3 млн. лева.
Всички обществени сгради

имат нов облик след ремонти:
тази на администрацията, на
новия полицейски участък, на
здравната служба, детските
градини в Минерални бани, Ка-
раманци, Сърница и Боян Боте-
во, училището в Караманци. За-
вършени са и ремонтите на
кметствата в Ангел войвода,
Боян Ботево, Сърница и Тата-
рево.“Амбицията ни е възходя-
щото развитие на курорта да
продължи. За следващия про-
грамен период имаме готови
проекти за над 50 млн. лв. Ще
продължим пътя си както до-
сега - с хъс и мисъл за добри-
те неща, които трябва да се
случват”, уверен е Искендер.

Курортът ни е най-бързо
развиващият се у нас
Броят на

туристите е
скочил 10 пъти
външни инвеститори, че общи-
ната е коректен и лоялен
партньор, и да им вдъхнем ку-
раж. Те разбраха, че тук има
създаден

привлекателен за
предприемачество

климат,
и постепенно притесненията
им за сигурността на бизнеса
отпаднаха”, уточнява кметът.
Години наред най-тежкият

проблем е питейното водоснаб-
дяване. “Първият етап бе ця-
лостното обновяване на въ-
трешната мрежа на админи-
стративния център. Ремонти-
рана бе 18 км ВиК инфраструк-
тура за 4,5 млн. лева. За 1,8
млн. лева се изгражда водопро-
вод от зона “Щъркелите” до
Минерални бани. От ПС Ябълко-
во е осигурено подаване с капа-
цитет 30 л в секунда, а този
проект реши въпроса освен за
общинския център и за селата
Сусам, Татарево, Горно и Долно
Брястово, Сираково и Спахие-
во”, допълва Искендер.
За нова ВиК инфраструктура

в селата Караманци, Боян Бо-
тево, Винево и Ангел войвода
са усвоени 2,05 млн. лева, а от-
делно с 300 000 лева е изграде-

НИКОЛАЙ ГРУДЕВ

“След избирането ми за кмет
заварих общината в тежко съ-
стояние - с 2 млн. лв. дълг и ни-
то един проект. Днес курор-
тът ни е най-бързо развиващи-
ят се в България. Всичко това
се дължи на неуморната рабо-
та на общинското ръковод-
ство, съветниците, кметовете
на населени места и добрия ек-
ип на администрацията”, обоб-
щава кметът на община Мине-
рални бани Мюмюн Искендер.
Разбира се, предпоставка е
уникалната геотермална мине-
рална вода, която блика от 14-
те извора. Тя е клинично дока-
зана като лек за болестта на
Бюргер и на Рейно, цери костни
и мускулни заболявания, боле-
сти на периферната нервна
система, с терапевтичен
ефект е за гинекологични и
кожни заболявания.
През последните няколко го-

дини броят на туристите и на
легловата база е скочил близо
10 пъти. Само тази година вра-
ти отвориха 9 нови бази: се-
мейни хотели, къщи за гости,
пансион, а до края на годината
туристи ще посрещнат още
няколко. “Основната наша зада-
ча бе да убедим потенциалните

Символът на Минерални бани - обществената баня. СНИМКИ: АВТОРЪТ

но автономно водозахранване
на с. Винево. Още толкова са
похарчени за ремонти на учас-
тъци с постоянни аварии. Кана-
лизацията на Сърница, Кара-
манци и Ангел войвода е рено-
вирана с почти 1,2 млн. лева.
“Към края на този мандат

проблемът с водата за всички
населени места е решен почти
100%, остават краткосрочни
програми за язовир до с. Ангел
войвода за 3,5 млн. лева", допъл-
ва кметът.
Акцент в работата на мест-

ното самоуправление заедно с
туризма е и културно-истори-

ческото наследство. След дъл-
га борба общината

си върна собствеността
на обществената баня,
един от символите на курорта.
Тя е обновена изцяло, изгражда
се и атракционът “Чифте ба-
ня”, предстои откриването на
терариум с екзотични влечуги
и земноводни. Шестте нови ек-
опътеки свързват по маршру-
тите си 52 обекта с национал-
но значение: тракийски и рим-
ски старини, природни феноме-
ни. По тези проекти са усвоени
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